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وعده های واهی فدراسیون بدمینتون  
در حالی ســتاد بازی ها با 
اعزام یگانه گرمانی به هانگژو 
موافقت کرده اســت که این 
فدراســیون در طول سالیان 
متمــادی هرگز نتوانســته با 
وعده های واهی خود مســیر 
موفقیت را برای کسب مدال 
در رقابت های مهم آسیایی و 
جهانی هموار سازد. به گزارش ایرنا، فدراسیون بدمینتون در چند ماه گذشته فراز 
و نشیب های زیادی را از برگزاری مجمع انتخاباتی آسیا و ایران تا جنجال برسر 
عدم اعزام بدمینتون بازان به بازی های آسیایی پشت سر گذاشت. محمدرضا پوریا 
از ابتدای سال ۱۴۰۲ خود را برای مجمع انتخاباتی کنفدراسیون بدمینتون آسیا 
آماده می کرد تا با کســب کرسی در قاره کهن بتواند برای چهارمین بار ریاست 

فدراسیون بدمینتون ایران را برعهده بگیرد.
وی در اردیبهشــت ماه به عنوان نایب رئیس کنفدراســیون بدمینتون آسیا 
انتخاب شد تا مقبولیت لازم را برای جلب آرای مورد نظر در بدمینتون ایران به 
دســت بیاورد. موضوعی که علی شاه حسینی ملی پوش اسبق بدمینتون به آن 
اشاره کرد و اظهار داشت: »با کسب سمت نایب رئیسی پوریا در آسیا باید فاتحه 
بدمینتون ایران را خواند. او تنها برای انتخاب شدن به عنوان ریاست فدراسیون 

بدمینتون ایران در آسیا حضور می یابد.«
پس از گلایه ها درباره تعویق مجمع انتخاباتی فدراســیون بدمینتون و پایان 
دوران سرپرســتی پوریا در این فدراسیون، او در بیست و دوم خرداد سال جاری 
با ۳۶ رای برای چهارمین بار بر کرسی ریاست فدراسیون بدمینتون نشست؛ اما 
در این مجمع محمد پولادگر معاون توسعه ورزش قهرمانی وزارت ورزش لب به 
انتقاد گشود و با تاکید بر تغییر رویه در این رشته گفت: ۵۰ سال است که پوریا 
می گوید بدمینتون ایران قدرت غرب آسیاســت. ما تا کی باید صرفا قدرت غرب 

آسیا باشیم؟ او باید این رویه را تغییر دهد.
در ابتدا کمیته ملی المپیک مخالف اعــزام تیم ملی بدمینتون به بازی های 
آسیایی بود زیرا از نظر ستاد بازی ها بدمینتون بازان قابلیت کسب مدال در هانگژو 
را نداشــتند و اعزام آنها بیهوده بود. این موضوع سبب شد تا پوریا واکنش تندی 
به تصمیم ســتاد بازی ها داشته باشــد. وی در گفت وگو با ایرنا عنوان کرد که 
»به عنوان نایب رئیس کنفدراسیون آسیا درست نیست که ایران نماینده ای در 

بدمینتون بازی ها نداشته باشد.«
پس از اعتراضــات فراوان و پادرمیانی وزارت ورزش، ســتاد بازی ها موافقت 
کــرد تا تنها یک بدمینتون باز مــرد را به بازی ها اعزام کنــد و در نهایت فریبا 
مددی در واکنش به مخالفت ســتاد بازی ها با اعزام یگانه کرمانی خاطرنشــان 
کرد: »کارشناســان کمیته ملی المپیک در ابتدا ابراز رضایت خود را از تســت 
آمادگی بدنی بدمینتون بازان اعلام کردند. چهار دختر و چهار پسر را برای تست 
بــه آکادمی المپیک فرســتادیم و آنها راضی بودند. ســتاد بازی ها هنوز در این 
زمینه نظر قطعی خود را اعلام نکرده است. امیدوارم ملی پوشان به بازی ها اعزام 
شــوند زیرا بســیار تلاش کردیم و حتی در آسیای میانه حرف اول را می زنیم و 
بدمینتون باز المپیکی داشتیم. نمی دانم دیگر از کدام موفقیت بگویم تا مسئولان 

برای اعزام ملی پوشان بدمینتون رضایت دهند.«
مددی در حالی از موفقیت ملی پوشان در آسیای مرکزی صحبت کرد که در 
این مســابقات حریفان قدری حضور نداشتند؛ اما اگر کار دختران و پسران ما به 
کشورهای قدری چون اندونزی، هند، ژاپن و کره جنوبی و مالزی می رسید قطعا 
آنها نمی توانســتند به فینال تمام ایرانی بازی های آسیای میانه یا مرکزی صعود 

کنند.
در ادامه واکنش ها به تصمیم ستاد بازی ها پوریا به ایرنا گفت: »به عنوان نایب 
رئیس بدمینتون آسیا به محمود خسروی وفا و مناف هاشمی التماس می کنم با 
اعزام یگانه کریمی موافقت کنند و خودم هزینه اعزام وی را به بازی های آسیایی 

پرداخت می کنم.«
ابن اظهارنظر در حالی عنوان شد که کرسی های بین المللی ربطی به موفقیت 
بدمینتون بازان در قهرمانی آسیا یا بازی های آسیایی ندارد. زیرا رئیس موفق یک 
فدراسیون می تواند رده های مختلف را با درایت و تدبیر به سهمیه جهانی یا حتی 
المپیک برساند. نمونه آن را می توان به فدراسیون هندبال و والیبال و رده های پایه 

آن که موفقیت های زیادی تاکنون کسب کرده اند، ربط داد.
با توجه به صحبت های پوریا و حتی واکنش تند مددی به عدم موافقت ستاد 
بازی ها با اعزام یگانه کرمانی، موجی از انتقادات از ســوی ملی پوشــان به ستاد 
بازی ها مبنی بر تبعیض جنســیتی وارد شد و حتی علی شاه حسینی ملی پوش 
اسبق بدمینتون تاکید کرد که تصمیم ستاد بازی ها با شعار المپیک منافات دارد. 
نایب رئیس زنان فدراســیون بدمینتون نیز عنوان کرد که رفتار ســتاد بازی ها 
درست نبود و همین موضوع سبب شد تا در جلسه آخر این ستاد مناف هاشمی 
دبیر کل کمیته ملی المپیک عنوان کند که به اختیار این فدراسیون یک دختر 
یا یک پسر به این بازی ها باید اعزام شوند و تصمیم با پوریاست که کدام بازیکن 

را باید به هانگژو اعزام کند.
پوریا هم در جلســه کمیته فنی تصمیم گرفت تا به جای یگانه کرمانی، علی 
حیاتی را راهی هانگژو کند. موضوعی که با واکنش تند نســیم صفایی ملی پوش 
بدمینتون مواجه شد و او در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت که »حق زنان بود تا 
به جای مردان به این بازی ها بروند و این موضوع می تواند انگیزه بانوان بدمینتون 

را از بین ببرد.«
در نهایت ستاد بازی ها با اعزام یگانه کرمانی موافقت کرد؛ اما نباید حقیقت را 
نادیده گرفت؛ بدمینتون ایران شانس مدال این بازی ها نیست و سرمربی تیم ملی 

بدمینتون نیز این مسئله را تایید کرد.
در واقع فدراســیون بدمینتون به خواسته خود رسید؛ اما چیزی که اهمیت 
دارد این است که چرا هنوز این فدراسیون نتوانسته خواسته های جامعه بدمینتون 
کشــور را با موفقیت در آســیا، جهان و المپیک تحقق بخشد. تکرار جمله هایی 
همچون »با این همه موفقیت چرا نباید در هانگژو نماینده داشــته باشــیم به 
چه معناست؟ فدراسیون بدمینتون موفقیت را چگونه معنا می کند؟ آیا قهرمانی 
آســیای مرکزی و رسیدن به سهمیه المپیک با وایلد کارت و در نهایت حذف از 
دور اول بازی ها موفقیت و آینده درخشــان یک فدراســیون را نشان می دهد یا 
بیانگر وعده های پوچ و توخالی فدراســیون نشینانی است که هنوز نتوانسته اند 

دستاوردی برای بدمینتون ایران داشته باشند.

عبدی در تراکتور، یاسین در پرسپولیس!
در حالــی که تــب نقل و 
کرده  فروکش  کمی  انتقالات 
بــود، مدیران پرســپولیس و 
تراکتــور دو انتقــال بزرگ را 

تأیید کردند.
به گزارش »ورزش ســه«، 
هوشنگ  و  شهریاری  حسین 
هیئت  اعضــای  نصیــرزاده، 
مدیره پرسپولیس و تراکتور، که یکی از آنها نقش مدیرعاملی را هم برعهده دارد، 
هواداران تیمشــان را با دو خبر مهم ساختند: مذاکره تراکتور با مهدی عبدی و 
توافق احتمالی پرسپولیس با یاسین سلمانی. حسین شهریاری در مورد یاسین 
سلمانی: مذاکره کردند که یاســین سلمانی بیاید. صحبت هایی شده اما قطعی 
نشــده است. او بازیکن آزاد اســت و می تواند بیاید، اما در حال مذاکره هستند. 
نمی دانم چه زمانی قطعی خواهد شد، شاید فردا و پس فردا قطعی شود. در لیست 
آقای گل محمدی بوده و تأیید کردند که می تواند از او اســتفاده کند. هوشنگ 
نصیرزاده در مورد مهدی عبدی: ما به خاطر فوروارد، سه مهاجم را مدنظر داریم 
و یکی از آنها مهدی عبدی اســت. یکی از آنها قرار است از باشگاهش جدا شود 
و دو نفر دیگر هم مدنظر هستند. مهدی عبدی هم جزء گزینه های ماست. نکته 
مهم اینکه اگر این دو انتقال نهایی شــود، دو بازیکن از تیم های مدعی به دیگر 
تیم های سرشــناس خواهند رفت که این موضوع شاید آخرین اتفاقات مهم در 

پنجره تابستانی فوتبال ایران باشد.
تراکتور برای جذب مهدی عبدی باید تا 9 شــهریور صبر کند تا با پایان نقل 
و انتقالات، عبدی بازیکن آزاد شود و بتواند به عنوان یکی از سه سهمیه فیفا، با 
تیم تبریزی قرارداد امضا کند. از سوی دیگر تیم پاکو خمس یک سهمیه لیست 
بزرگسالان دارد و حالا با جذب عبدی، یک جای خالی در تیم پرسپولیس ایجاد 
خواهد کرد که شاید صرف هزینه برای خرید مهاجم خارجی شود. این در حالی 
است که یاســین سلمانی بازیکن بزرگسال محسوب نمی شود، اما در عین حال 
نکته مهم این اســت که باید دید باشگاه پرسپولیس با چه مدتی او را به خدمت 
خواهد گرفت. البته این دو مورد هنوز به مرحله انتقال نهایی نرسیده اند و باید دید 

به خصوص در ۴8 ساعت آینده چه اتفاقی در مورد آنها رخ می دهد.

گزارش

خبر

دختــر رکابزن ایران اعلام کــرد که برای 
حضــور در بازی های آســیایی از برنامه ریزی 
برای حضــور در اردوها و مســابقات و حتی 
تامیــن تجهیــزات و دوچرخه هــم برعهده  
خودش است و فدراســیون اعلام کرده پولی 
بــرای حمایت از او ندارد. به گزارش ایســنا، 
فرانک پرتوآذر، تنها دوچرخه سوار زن ایران در 
قهرمانی جهان ۲۰۲۳ بود. او به همراه محمد 
گنج خانلو از امیدهای ایران برای گرفتن مدال 
بازی های آسیایی هانگژو بودند اما با توجه به 
سفر بدون بازگشــت گنج خانلو از اسکاتلند، 
این مســئولیت تنها بــر دوش دختر رکابزن 
اســت و اکنون باید به تنهایی بار مدال آوری 
دوچرخه ســواری ایران در هانگژو را بر دوش 
بکشــد. با این حال به نظر می رســد در این 
مسیر تنها است و عنوان می کند حتی تامین 
تجهیزات و دوچرخه برای حضور در بازی های 

آسیایی نیز بر عهده خودش است.
مثل سال های قبل هزینه حضور در 

قهرمانی جهان با خودم بود
پرتوآذر درباره ی حضور در قهرمانی جهان 
۲۰۲۳ بیان کرد: خوشحالم که برای چهارمین 
بار در رقابت های قهرمانی جهان شرکت کردم. 
البته  مثل سال های گذشته هزینه حضور در 
این رقابت به عنــوان نماینده تیم ملی ایران 
بــه عهده خودم بود و فدراســیون تنها بلیت 
یک طرفه من به گلاســگو را با کلی درگیری 
تهیه کرد. تنها یک ورزشکار دیگر از آسیا و از 
کشور فیلیپین در این مسابقات حضور داشت 
که با فاصله بیش از یک دقیقه، رقابت کراس 
کانتری المپیک را تمام کردم. بدون شــک از 
تجربه های بســیار خوب ورزشی ام حضور در 

مسابقات قهرمانی جهان گلاسکو بود.
بیشتر دینی که ورزش ایران به گردنم 

داشت را ادا کرده ام
فکــر می کنم بیش تــر از دینی که ورزش 
ایران، دوچرخه سواری و فدراسیون به گردنم 
داشــتند را تا به امروز ادا کردم. البته به دلیل 
نزدیک بودن تاریخ مســابقات اصلی خودم و 
بخش جاده، هیچ استراتژی برای مسابقه جاده 
نچیدم. بیماری هم مزید بر علت شد که بعد 
از یک ساعت و نیم انصراف دهم. امیدوارم در 
ادوار بعــدی حضور بانوان در این بخش ادامه 

داشته باشد.
امیدوارم شرایط حضور مربی ام در 

هانگژو فراهم شود
ملی پوش دوچرخه ســواری زنان ایران در 
پاســخ به این پرســش که فکر می کند تمام 
برنامه هــای آماده شــدن او بــرای بازی های 
آســیایی به خوبی پیش رفــت؟ تاکید کرد: 
سال های بسیار سختی رو پشت سر گذاشتم 
تا به  این روزها برســیم. ناگفته ها زیاد است 
اما در حال حاضر تمام تمرکز من روی کسب 
بهترین نتیجه در بازی های آسیایی، قهرمانی 
آسیا و در نهایت کسب اولین سهمیه المپیک 
دوچرخه ســواری بانوان ایران اســت. بدون 
شــک بدون حمایت تیمم امکان آماده سازی 
را برای این رقابت ها به عنــوان تنها نماینده 
دوچرخه ســواری نداشــتم. من تمام زندگی 
خودم و خانواده ام را صرف آماده ســازی برای 
بازی ها کردم. در شــرایطی کــه بخش های 
مربوطه در سال های گذشته هیچ اهمیتی به 
من ندادند. از برنامه ریزی، هزینه ســفرها و 
شرکت در مسابقات و کارهای دریافت ویزا تا 
حتی تهیه دوچرخه و تجهیزات همه به عنوان 

یک ورزشکار بر عهده خودم بوده است.
او افــزود: بیش تر از آنچه کــه باید، توان 
خودم را گذاشــتم در حالی کــه کمک ها و 
توجهات به بخش های دیگری بود. اما کســب 
موفقیت نیازمند نکات زیادی اســت. آمادگی 
فنی و فیزیکی ورزشــکار تنها قسمتی از آن 
است. داشتن برنامه مدون برای آماده سازی و 
تجهیز بودن، حضور مکانسین و از همه مهم تر 
داشتن مربی مناســب و متخصص در بخش 
کوهستان قســمت اصلی برای کسب نتیجه 
اســت. امیدوارم حداقل شــرایط برای حضور 
مربی شــخصی من در این مــدت کوتاه مهیا 
شود تا بتوانم برای تمرین در مسیر مسابقه از 

راهنمایی و کمک های او بهره مند شوم.
فدراسیون اعلام کرد

پولی برای حمایت از من ندارد!
پرتــوآذر در مورد این کــه از تجهیزات و 
دوچرخه تیم سوییســی خود  برای حضور در 
اســتفاده می کند، تصریح  آسیایی  بازی های 
کــرد: بعد از بازی های آســیایی ۲۰۱8 هیچ 
تجهیزاتی به ویــژه در  بخش بانوان و همین 

طور در کوهســتان خریداری نشد. البته این 
موضوع تا حدودی قابــل پیش بینی بود. اما 
به دلیل اهمیت بسیار بالای بازی های آسیایی 
انتظــار می رفت، حداقل تجهیــزات ضروری 
ورزشــکاران اعزامی به روز شود.  گویا شرایط 
ما هر دوره بدتر می شــود. در ســال ۲۰۱۰ 
بســیار عالی بودیم. ســال ۲۰۱۴ هم به روز 
بودیم. در سال ۲۰۱8 هم کمیته ملی المپیک 
و فدراسیون تمام تلاش شان را کردند تا به روز 

باشیم و حداقل برای خود من دوچرخه به روز 
تهیه شد. اما این دوره گویا باید خودم به فکر 

باشم و دوچرخه و تجهیزاتم را تامین کنم.
او افزود: با توجه به شــرایط موجود و تهیه 
نشــدن تجهیزات و دوچرخه، به جای حضور 
بــا دوچرخــه قدیمی و مســتهلک که باعث 
آبروریزی من به عنوان نماینده ایران می شود، 
بــا کادر تیمم در ســوییس صحبت کردم و 
خدارا شــکر آن ها قبول کردنــد تا دوچرخه، 

بخشــی از تجهیزات و حتی البسه من برای 
بازی های آسیایی به صورت امانت در اختیارم 

بگذارند. 
در نامــه ای بــه کمیته ملــی المپیک در 
مورد تجهیزات و دوچرخــه ام توضیح دادم و 
درخواســت کمک هزینه کردم. از فدراسیون 
هم پیگیر شــدم که به من اطلاع دادند، پولی 
بــرای حمایت از مــن ندارنــد و تامین تمام 
تجهیزات حتی پیچ هم به عهده خودم است.

پیمان ماهری پور با لیفت موفق ۴8۵ کیلوگرم، حالا فقط 
۱۶ کیلوگرم تا سنگین ترین وزنه تاریخ فاصله دارد.

به گــزارش »ورزش ســه«، یکــی از چهره های موفق 
سال های اخیر قوی ترین مردان ایران پیمان ماهری پور بوده 
که هم در مســابقات داخلی و هم بین المللی حضور فعالی 

داشته است. این ورزشکار سنگین وزن که سابقه حضور در 
مسابقات قوی ترین مردان جهان را داشته، تخصص خاصی در 
حرکت لیفت دارد. در سال های اخیر و بعد از شکسته شدن 
رکورد ۵۰۰ کیلوگرمی »ادی هال« توسط »هافتور« که وزنه 
۵۰۱ کیلوگرمی را لیفت کرد، بحث رکوردشکنی داغ شده 

و ماهری پور حالا یکی از اصلی ترین مدعیان شکســتن این 
رکورد در جهان است. ماهری پور که دو سال قبل در جریان 
مسابقات جهانی روسیه رکورد ۴8۱ کیلوگرمی را ثبت کرد 
و با پشت ســر گذاشتن »ماکاروف« از روسیه در خاک این 
کشور جشن قهرمانی گرفت، با توجه به بازنشسته شدن ادی 
هال و هافتور در حال حاضر برترین لیفتر دنیا به حســاب 
می آید.  اما ماهری پور که ســال گذشته بزرگترین مسابقه 
لیفت جهان را که هر ســاله در انگلیس برگزار می شود، به 
خاطر بحث ویزا از دست داد، امسال با امیدواری به اخذ ویزا 
خودش را برای این رویداد بزرگ به نام »غول های زنده دنیا« 
آماده می کند. او در جریان این آماده سازی تصمیم گرفت در 
اولین دوره مســابقات تک لیفت قهرمانی کشور در شهر قم 

حاضر شود و خودش را هم محک بزند.
این ورزشــکار ســنگین وزن ایران موفق شد وزنه ۴8۵ 
کیلوگرمی را با رای مثبت داوران به ثبت برساند تا سومین 

وزنه سنگین تاریخ جهان را در ایران لیفت کند.
پیمــان ماهری پور دربــاره ثبت ایــن رکوردمی گوید: 
»هدف گذاری اصلی من برای مسابقه انگلیس است که بتوانم 
رکوردم را به صورت رسمی ثبت کنم و به امید خدا به رکورد 
۵۰۱ کیلوگرمی جهان حمله کنم. دیشب می توانستم حداقل 

۱۰، ۱۵ کیلوگرم بیشتر وزنه بزنم، اما به خودم فشار نیاوردم 
و ریسک نکردم. این وزنه ۴8۵ کیلوگرمی شاید با ارزش ترین 
وزنه تاریخ باشــد، چون من ۱۵8 کیلوگرم وزن این وزنه را 
زدم. دو نفری که قبلا بیشــتر از من وزنه زدند، بالای ۱8۰ 
کیلوگرم وزن داشــتند. ما در لیفت یک جدول برای ارزش 
گذاری وزنه ها داریم که طبق آن اوورال مسابقات مشخص 
می شود. لیفت وزنه ۴8۵ کیلوگرمی توسط یک انسان ۱۵8 
کیلویی، مثل این است که یک فرد ۱8۰ کیلویی ۵۵۰ کیلو 

وزنه لیفت کرده باشد.«
وی در ادامــه هم اضافه کرد: »ادی هــال و هافتور که 
بازنشسته شده اند و در واقع در حال یک ایرانی بهترین لیفتر 
دنیاست، اما متاسفانه در حالی که ۱۰ روز بیشتر وقت ندارم، 
هنوز ویزای من اوکی نشده و نگران هستم، مثل سال قبل 
پشت ســد ویزا بمانم. نمی دانید زدن چنین وزنه ای چقدر 
تمرین، چقدر سختی و چقدر هزینه پشتش است. امیدوارم 
با کمک رییس فدراســیون بدنسازی و مســئولین وزارت 
ورزش و وزارت امور خارجه ویزای من صادر شــود و بتوانم 
یک رکورد تاریخی به نام ایران ثبت کنم. البته که ثبت این 
وزنه جایزه ۱۰۰ هزار دلاری هم دارد و الان همه چیز برای 

حمله به این رکورد فراهم است.«

حرکت زیبای کاپیتان پرسپولیس که نشان از شخصیت 
فوق العاده او دارد.

به گزارش برنا، در فصل جدید فوتبال ایران، برخورد با 
خاطیان در جریان بازی ها به ســرعت انجام می شود تا با 

بهره گیری از این راهکار بی اخلاقی ها و مشکلات انضباطی 
تیم ها اعم از مربیان، بازیکنان و کادر آنها به حداقل برسد. 
نمونه بارز این مســاله را در روز اول از هفته اول لیگ برتر 
شــاهد بودیم که طی آن علاوه بر علیرضــا بیرانوند و دو 

بازیکن دیگر، ســرمربیانی مانند مهدی رحمتی و مجتبی 
حسینی دقایقی پس از اظهارات تند خود از سوی مدیران 

فدراسیون فوتبال به کمیته انضباطی فراخوانده شدند.
البتــه کاری به این موضوع نداریم کــه در روز دوم از 
بازی هــای هفتــه اول و جنجا ل هایی کــه در بازی نفت 
آبادان- استقلال و سپاهان- تراکتور رخ داد، واکنشی را از 
ســوی مسئولان کمیته انضباطی شاهد نبودیم تا به نوعی 
دوگانگی در برخورد با تیم های مختلف بین اهالی فوتبال 

بیش از پیش احساس شود.
در مجمــوع برخورد قاطع بــا بی انضباطی ها موضوعی 
مورد تایید از ســوی همه اســت تا اتفاقات تلخ و عجیب 
فصول گذشــته برای فصل جدیــد کم کم از بین رفته و یا 
این که به حداقل برسد اما بهتر است در کنار برخورد تند 
و چکشــی با موضوعاتی این چنینی،  از رفتارهای مثبت و 
صحنه های اخلاقی که در طول فصل در بازی های مخلف 
ممکن است اتفاق بیفتد هم تقدیر صورت بگیرد و در کنار 
تنبیه، سیستم تشویقی هم که اتفاقا می تواند اثرات مثبت 

زیادی داشته باشد هم بهره لازم گرفته شود.
در جریان بازی اخیر پرسپولیس در تبریز برابر تراکتور، 

رفتار خوب و پســندیده وحید امیری کاپیتان پرسپولیس 
در قبال حسین پورحمیدی دروازه بان تراکتور که با اشتباه 
فاحــش خود به نوعــی تاثیر زیادی در شکســت تیمش 
برابــر تیم یحیی گل محمدی داشــت، حرکت جوانمردانه 
و تحســین برانگیزی بود که نباید به ســادگی از کنار آن 

گذشت.
دلجویی کاپیتان حریف پس از بازی در قبال دروازه بانی 
که شــاید اگر دچار آن اشــتباه مهلک نمی شــد، نتیجه 
دیگری در بازی رقم خورده بود، حرکت شایســته ای بود 
که از بازیکنی با خصوصیــات اخلاقی مانند وحید امیری 
عجیب نبود، ستاره ای که در دوران ورزشی خود جزو یکی 
از بااخلاق ترین ســتاره های سرشــناس در فوتبال ایران و 
پرســپولیس به شمار می رود، شایســته تقدیر است و چه 
خوب اگر مدیران ارشد فوتبال به خصوص کمیته اخلاق و 
انضباطی فدراســیون فوتبال با واکنش در قبال آن، زمینه 
را برای تکرار این صحنه های زیبا در فوتبال ایران را فراهم 
آورده و با پررنگ کردن این گونه رفتارها و تبلیغات مثبت 
این گونه رفتارها را در فرهنگ فوتبال ایران بیش از گذشته 

ترویج دهند.

ناگفته های دختر رکابزن ایران در هانگژو

 حتی تهیه »پیچ« دوچرخه هم با خودم است

غول ایرانی چیزی تا رکورد »نیم تُنی« فاصله ندارد

حمله قوی ترین مرد ایران به سنگین ترین وزنه تاریخ

کمیته اخلاق از حرکت وحید امیری تقدیر کند

ســعید عزت اللهی کــه در نقل و انتقــالات مورد توجه 
استقلال و پرسپولیس قرار داشت این روزها شرایط عجیبی 

دارد.
ایمان گودرزی: در فوتبال اروپا عرف اســت که باشــگاه 
بــا بازیکنان مورد نظر خود، حدوداً یک ســال قبل از اتمام 
قرارداد وارد مذاکره شده و شــرایط ادامه همکاری را جویا 
می شود. اگر بازیکن اشتیاقی به تمدید قرارداد داشت که چه 
بهتر و در غیر این صورت باشگاه با مشتریان بازیکن به توافق 
می رســد و انتقال نهایی می شود تا حداقل سودی نصیبش 
شود. برخی اوقات اما بازیکن علاقه ای به تمدید قرارداد نشان 
نمی دهد و می خواهد تا چالش جدیدی را در باشگاهی دیگر 

تجربه کند. آن وقت تکلیف چیست؟
این اتفاق برای سعید عزت اللهی رخ داده. قرارداد او حدود 
۴ ماه دیگر با وایله تمام می شود. او پیشنهاد تمدید قرارداد 
دو و نیم ساله را رد کرده و به دانمارکی ها جواب منفی داده. 
با این حال اما پیشــنهادهایی هم در فصل نقل و انتقالات 
تابستانی دریافت کرده که باشــگاه وایله بر سر مبلغ آن با 
تیم های خواهان به توافق نرسیده. همین مسأله باعث شده تا 
مسئولان باشگاه دانمارکی به سرمربی تیم شان فشار بیاورند 
که از عزت اللهی در ترکیب استفاده نکند و حتی نام او را از 

لیست مسابقات خط بزند.
نمونه این اتفاق را در پاریس هم دیدیم. جایی که کیلیان 
امباپه با مسئولان باشگاه پاری سن ژرمن به مشکل خورد و 
قراردادش را تمدید نکرد. آن هم در شــرایطی که تنها یک 

فصل از آن باقــی مانده بود. امباپه و ناصر الخلیفی ماه ها با 
یکدیگر اختلاف داشتند اما در نهایت با حذف پاداش انتهای 
فصل ستاره فرانسوی، توافق صورت گرفت تا او در تیم بماند 
و یک ســال دیگر بازی کند. آن هم در شرایطی که او پایان 
فصل بازیکن آزاد می شود و با اتمام قرارداد می تواند به تیم 

دلخواه خود که رئال مادرید است منتقل شود.
سعید عزت اللهی هم در نقل و انتقالات تابستانی از یکی 
دو تیم دانمارکی و البته اســتقلال، سپاهان، پرسپولیس و 
تراکتور پیشــنهاد بازی دریافت کرد امــا رقم رضایتنامه او 
باعث شــد تا توافق رسمی با هیچ یک از باشگاه های ایرانی 
حاصل نشود. سعید بخصوص به پرسپولیس نزدیک شده بود 
اما وایله به یکباره رقم ۲۰۰ تا ۳۰۰ هزار یورویی رضایتنامه 
را به یک میلیون یورو افزایش داد تا بازگشت عزت اللهی به 

لیگ ایران منتفی شود.
وایله اما در فصل جدید سوپرلیگ دانمارک شکست های 
متوالی را تجربه کرده اما تنها به این دلیل که عزت اللهی پای 
برگه تمدید قرارداد را امضا نزده، او را از لیســت مســابقات 
خط زده. اول سپتامبر- حدود ۱۲ روز دیگر- نقل و انتقالات 
در دانمارک به پایان می رســد و اگر وایله با باشگاهی جدید 
برای انتقال عزت اللهی توافق نکند، او باید تا پایان قراردادش 

در دانمارک بماند.
سعید همچنین برنامه ای در سر دارد و دیگر نمی خواهد 
ماجراهایی نظیر انتقال قرضی که در لیگ روسیه برایش رخ 
داد را این بار در دانمارک تجربه کند. او زمستان بازیکن آزاد 

می شــود و حق انتخاب دارد. اگر ۱۲ روز دیگر دندان روی 
جگر بگذارد و به تمام پیشــنهادها پاســخ منفی بدهد، آن 
وقت مسئولان وایله هم کمی نرمش به خرج می دهند و از 
او استفاده می کنند. چون دستمزدش را پرداخت می کنند 
و به همین دلیل و در صورت عدم استفاده از هافبک شمار 

۶ تیم ملی متضرر خواهند شد. بنابراین عزت اللهی ۱۲ روز 
سرنوشت ساز را پیش رو خواهد داشت.

شاید قصه امباپه برای سعید هم تکرار شود و او به ترکیب 
وایله برگــردد. اتفاقی که احتمالاً بعد از اردوی تیم ملی در 

بلغارستان شاهد آن خواهیم بود.

روزهای سرنوشت ساز سعید عزت اللهی


